

ACTA DE LA SESSIÓ DE LA COMISSIÓ PERMANENT DEL CONSELL CONSULTIU DE LES PERSONES GRANS DE SABADELL

Dia i hora: 3 de juny de 2025, a les 11 h.

Lloc: sala d'urbanisme del Carrer del Sol, 1.

Consellers/es: 7 persones portaveus i secretaris/àries o persones substituïdes de les diferents comissions: Antoni Ll., Enric C., Pere F., Maria S., Carme V., Agustina M. i Txell T.

Altres persones assistents: Laura Reyes (regidora d'Infància i Gent Gran), Sergi Gil (Cap del Servei d'Infància i Gent Gran), Mar Molina (Tinent d'Alcalde) Rosa Carmona (Secretària del Consell Consultiu de Persones Grans de Sabadell), Alexandra Puntas (tècnica del Servei d'Infància i Gent Gran) i Marc Serra (Portacabot).

- **Benvinguda**

La sessió s'obre amb la rebuda a les persones membres del Consell que participen de la Comissió Permanent.

- **Desenvolupament de la sessió**

El principal tema de conversa que té lloc en la present sessió és poder preparar la sessió plenària del proper 25 de juny. Es presenta l'ordre del dia que s'ha preparat amb antelació i per aquell dia, i es repassa l'estat de la feina feta de les diferents comissions que s'hi presentarà.

Mar Molina, Tinent d'Alcalde, obre la sessió per posar al dia a les persones assistents sobre temes de mobilitat i, així, ja es comença a abordar els diferents temes de la **Comissió de Ciutat i territori i Comunicació**:

- Sobre la tarifació social: la Tinent comenta que ja s'ha creat una comissió interna per engegar i articular l'ordenança de la tarifació social, però no és un procés ràpid, comenta. Ja avança, de fet, que hi ha diferents temes a tenir en compte, com la incidència d'acció social per processar-ho. Comenta que quan ja tinguin l'ordenança, i abans del període d'al·legacions, proposaran fer una sessió amb el Consell Consultiu perquè hi diguin la seva, esmenin, o facin propostes al text inicial. També estan treballant amb l'ATM i l'AMTU. En tot cas, exposa que ja està en marxa i que quan ho tinguin una mica articulats, demanaran l'opinió al Consell.
- L'Enric comenta que ja es va fer una reunió i l'Ajuntament va comentar el mateix. I demana que quin calendari preveuen per tot plegat.
- La Tinent comenta que preveuen tenir la norma el primer trimestre de 2026.
- L'Enric afegeix que han esbrinat com funciona a Terrassa, aquest tema, i exposa que a Sabadell proposen que funcioni de la mateixa manera. En aquest municipi, diu, tothom paga alguna cosa, i en funció del nivell d'ingressos. També exposa els detalls quant a la targeta blanca, que funciona en relació a la renda de la persona, i explica que inclou a qui és major de 65 anys i també persones amb diversitat funcional.
- La Tinent comenta que coneixen els detalls de la proposta de Terrassa, i recorda que ja és un pas que s'hagi constituït la comissió que elaborarà la norma, i que alhora cal tenir en compte que s'estan discutint altres temes que incidiran en la seva redacció.
- L'Enric també exposa el tema del transport per poder anar al Taulí, qüestió que ja ha plantejat en altres ocasions, i també esmenta que el pàrquing de l'Hospital és molt car.
- La regidora respon que com ajuntament no hi poden fer res perquè el pàrquing el gestiona una empresa privada, i en Sergi Gil reafirma això

que comenta la regidora, i exposa alternatives de pagament amb diferents bonificacions que sap que s'ofereixen.

- En Pere exposa que només hi ha un autobús, i acte seguit la regidora li comenta que hi ha més autobusos que hi pugen.



- En Pere també pregunta sobre si han preguntat sobre la targeta blava, i la Tinent exposa que d'aquest tema també n'estan parlant amb diferents administracions i també amb l'AMTU.
- L'Enric aprofita per comentar un tema més sobre la seva comissió, i és que a vegades en funció dels determinats horaris del transport públic poden quedar-se sense opció quan hi ha actes a segons quins barris que acaben més tard del previst.
- La Tinent comenta que ho estudiaran, donat que afegir més freqüència d'autobusos també són més recursos a destinar-hi. De fet, comenta que creu que efectivament el servei s'hauria d'allargar en la mesura del possible.
- L'Enric segueix, i exposa que té la sensació que ha millorat el tema de la circulació de patinets i bicicletes, i pregunta sobre si l'ordenança de mobilitat ja ha entrat en vigor.

- En Sergi Gil li respon que ara ens trobem en període informatiu de la norma, i que aviat es començarà a multar, tot aplicant-la. Durant aquest període informatiu s'han fet diferents avisos, de fet, i en detalla els números.

Quant al treball de les altres comissions, és torn ara per la **Comissió de Solitud no volguda**, on la Txell exposa els següents temes a traslladar a la sessió plenària:

- Promocionar l'entrada de noves entitats/professionals/agents socials per tal que participin dins del Consell de la Gent Gran i la Comissió de Solitud no volguda.
- Establir, a nivell de ciutat, quin són els refugis climàtic, durant el mes d'agost a tots els barris de Sabadell – Pla d'Acció anual, per tal que les persones grans hi puguin anar i fer-ne ús,
- Promocionar les activitats enfocades a persones grans durant el mes d'agost i fer el màxim de difusió (Agost 2025 – Districte 6 i la Concòrdia).
- Demanda d'una oficina d'atenció a les persones grans de Sabadell, i des de la Comissió es demana la creació d'una comissió que ajudi a definir necessitats.
- Creació d'un Canal de Telegram del Consell de la GG de Sabadell.
- Pressupost mínim per poder invertir en la Placa i possibles pàrquings de les activitats del Consell.

Quant a la **Comissió del Butlletí**, en Pere diu que les seves persones membres estan contentes en relació al ritme de les publicacions, però diu que no ho estan sobre la informació del Premi, doncs comenta que s'ha tret. Aquí, en Toni hi treu ferro perquè ho considera un tema menor. En Sergi Gil i l'Alexandra puntualitzen que es va fer una reunió per informar i acordar els continguts del darrer butlletí publicat. En Pere diu que fa referència al proper butlletí per publicar, el quatre, i llavors és quan l'ajuntament exposa que encara no s'han posat a revisar-lo, així que es trasllada a les persones membres que ho revisaran. L'Alexandra comenta, això sí, que han fet una lectura ràpida del 4 i que caldrà canviar diferents temes, sobretot de maquetació. En Toni afegeix que tenen voluntat d'entesa quant a què pot entrar i què no en tots

els butlletins. I en Pere exposa que cal incidir en què tothom qui hi aporti textos ha de ser força concís perquè pugui ser un document àgil per a la seva lectura.

Quant a la **Comissió de les xerrades, i la de Participació i Lleure**, en Toni demana...

- Que es refresqui a les persones assistents el tema dels viatges
- També creu que potser caldria parlar del tema Cicle Turisme i el tema de les colònies per la Gent Gran.
- Quant al Cicle Turisme, parla de les bicicletes que puguin passejar diferents persones per la ciutat, amb la necessitat de persones voluntàries. La idea és poder passejar a persones que no es mouen de les residències, i amb l'objectiu d'acostar el turisme, i el modernisme de Sabadell a aquestes persones. I creu que caldria moure el tema dels sponsors, i de veure si es podria vehicular o no via voluntariat.
- I sobre el tema de les colònies, demana si hi ha alguna proposta per promoure viatges amb destinacions que ajudin a combatre la calor de l'estiu. I exposa el cas de la Garriga, un ajuntament que ho promociona.
- La Txell comenta que cal buscar espais adaptats, per fer-ho possible, i també exposa que una alternativa podria ser vehicular-ho via estades de la Gent Gran.

Seguidament, en Pere treu el tema de l'Oficina de Gent Gran, que creu que és important, i pregunta a l'Ajuntament si això és quelcom que es plantegi. En Sergi comenta que sí que s'està plantejant, i demana a les persones membres que segueixin insistint-s'hi.

La Maria Sales aborda, a continuació, els temes de la **Comissió del Voluntariat**, i exposa...

- Si la difusió sobre el reconeixement públic al treball per a les persones 60+ es farà
- També exposa que, un any més, les persones membres es faran càrrec personalment del cost econòmic de l'obsequi, si l'any que ve ja podrà fer-se'n càrrec l'Ajuntament.

- En Sergi Gil contesta que, tal i com ja els havia comentat, els juristes ho van aturar perquè cal fer un reglament, i això porta un any de feina. Si fos per un tema econòmic i de pressupost, ja es podria haver vehiculat.

Finalment, quant a la trobada intergeneracional i la campanya contra l'edatisme, es decideix que pugui ser en Martí Sala qui exposi com va anar i quina valoració en fa el Consell Consultiu.

Tot seguit, i per acabar, en Marc demana a les comissions que treballin en allò que voldran incloure en les presentacions de la feina feta de les comissions de cara a la sessió plenària, que li ho passin i, així, les prepararà per tenir-ho llest el dia 25 de juny. A més, repassa i confirma les persones que presentaran la feina de cada comissió:

- De la Comissió de Solitud, la Txell
- De la de Ciutat i comunicació, l'Enric Crusafont
- De la del Butlletí i quant al projecte de 60 i +, en Pere
- De la del Cicle de xerrades i participació, en Toni Llorca
- De la del Premi, sobre la trobada intergeneracional i de la campanya contra l'edatisme, en Martí Sala

En Sergi recorda la resta de temes que tindran lloc en la sessió plenària, i l'Enric tanca recordant que demà podran finalment anar a la ràdio i els temes que s'hi tractaran.

- **Comiat**

Recollim la sala i ens acomiadem fins a la propera sessió.